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§ 5  

Inrättande av förskolepaviljong, Skagersvägen 38-40 -  
inriktningsärende 

Beslut 

Förvaltningen får i uppdrag att utreda en uppställning av en ny 

förskolepaviljong med 4 avdelningar på Skagersvägen 38-40. 
 

 

Ärendet 

Antal barn i förskoleålder i Årsta och Johanneshov kommer enligt 

prognosen att öka något de närmaste åren. I dagsläget står cirka  

90 barn med garantiplats i kö i Årsta och Johanneshov med placering 

augusti-september 2014. 

 

Stadsdelsförvaltningen föreslår att man får uppdraget att utreda en 

uppställning av en ny förskolepaviljong om fyra avdelningar på 

Skagersvägen 38-40, Johanneshov, detta för att klara behovet av 

förskoleplatser för evakuering samt för att klara barnomsorgs- 

garantin till dess att planerade byggprojekt färdigställs. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 24 april 2014. 

Dnr 247-2014-2.6. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg 

m.fl.(S) 

”Stora behov av förskoleplatser finns och kommer fortsatt att finnas 

för Årsta och Johanneshov. I kombination med osäkra 

planeringsförutsättningar blir situationen extra svår att hantera. Mot 

bakgrund av de fakta som framgår av ärendet ser vi det som, att 

kommande utredning bör omfatta två alternativ; Inrättande av en 

permanent förskola på den föreslagna adressen eller en paviljong. På 

sikt behövs en permanent förskola i området. 

 

Dessutom anser vi, att behovet av evakueringsplatser för förskolor i 

Stureby inte ska beaktas i denna utredning. Dessa evakueringsplatser 
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måste istället kunna erbjudas i Stureby, eller annan stadsdel i närheten 

av Stureby dit det är enklare att ta sig med kollektiva färdmedel än 

vad som är fallet när det gäller resa mellan Stureby och Årsta.” 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Åsa Öckerman m.fl.(MP) 

”Vi inser att behovet av förskoleplatser i Årsta är mycket stort och att 

det är svårt att planera för en ständigt ökande och föränderlig 

befolkning. Samtidigt kännetecknas mycket av förskoleplaneringen, 

inte bara i E-Å-V utan i hela Stockholm av ett "duttande" där 

tillfälliga förskolepaviljonger används som nödlösning. Eftersom 

paviljongerna bara tillåts under en begränsad tid hamnar man lätt i en 

ond spiral där tillfälliga paviljonger måste ersättas med nya 

paviljonger. Trots att antalet förskolebarn skiftar från år till år vet vi 

att den långsiktiga utvecklingen i E-Å-V är en kraftigt ökad 

befolkning och därmed på sikt ett behov av många fler förskolor.  

Ny rättspraxis i Mark- och miljödomstolarna har dessutom gjort att att 

flera tidsbegränsade bygglov, bl.a. för förskolor, upphävts då det inte 

går att motivera varför behovet av förskoleplatser i en växande 

kommun som t.ex. Stockholm är tidsbegränsat. Enligt plan- och 

bygglagen får tidsbegränsade lov bara ges för åtgärder som fyller ett 

tidsbegränsat behov. Att fortsättningsvis förlita sig på tillfälliga 

skolpaviljonger kan alltså ytterligare försvåra planeringen då bygglov 

som överklagas riskerar att upphävas.  

Utifrån ovanstående anser vi i Miljöpartiet att planeringen måste blir 

mer långsiktig med ett fokus på permanenta förskolor, och 

samordningen förbättras mellan berörda aktörer såsom 

stadsdelsförvaltingen, SISAB och stadsbyggnadskontoret. Tillfälliga 

förskolepaviljonger bör utgöra ett undantag, inte regeln.”       

 


